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Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru 

vanjskih poslova, Đorđu Raduloviću, postavljam sljedeće

POSLANIČKO PITANJE:

Koliko je karijernih diplomata, od ukupnog broja lica koje je Vlada 

CG od pocetka mandata do danas, predlozila za ambasadore i 
konzule, a koliko ste Vi u istom periodu postavili za stalne otpravnike 

poslova?

Obrazloženje ću dati na sjednici Skupštine.

Odgovor tražim i u pisanoj formi.

POSLANIK

Nikola Janović
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PBILCO:

B,
Podgorlca, 26. jul 2021.

Za: Generaini sekretar Skupštine Crne Gore, g-din Aieksandar Kiarić

Predmet: Odgovor na poslaničko pitanje poslanika Nikole Janovića 
partije socijalista za sjednicu Skupštine Crne Gore iz Demokratske

Poštovani g-dine Klarić;

U pnlogu dostavljamo odgovor na poslaničko pitanje, koje Je u skladu sa članom 188 stav 2 
Poslovnika Skupštine Crne Gore, za Devetu - posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnog) 
zasijedanja Skupstine Crne Gore, sazvanu za 23. jul 2021. godine, dostavio poslanik Nikola 
Janović.

S poštovanjem

r^iO^VAA,®
Ministar



Odgovor Ministarstva vanjskih poslova na poslaničko pltanje poslanika Nikole Janovića, iz 
Demokratske partije socijalista za sjednicu Skupštine Crne Gore sazvanu za 26. jul 2021. 
godine

Pitanje poslanika Nikole Janovića, DPS

PITANJE: Koliko je karijernih diplomata, od ukupnog broja lica koje je Vlada CG od početka 
mandata do danas, predložila za ambasadore i konzule, a koliko ste Vi u Istom perlodu 
postavili za stalne otpravnike poslova ?

Član 40 Zakona o vanjskim poslovima jasno kaže da predlog za postavljenje ambasadora 

utvrđuje Vlada, na predlog ministra vanjskih posiova, Od početka mandata, Vlada je usvojiia 
predloge za postavljenje za 12 ambasadore, od čega je 7 karijernlh diplomata zapošljenih u 
MVP. Vlada nlje usvojlla predlog za postavljenje ni za jednog generalnog konzula.

Zelim da naglasim da je Viada opozvala ukupno 14 ambasadora i 1 generalnog konzula 
cllju profesionalizacije diplomatsko-konzularne mreže na pozicijama ambasadora gdje su bili 
raspoređeni de facto politlčki kadrovi imenovala karijerne diplomate. Takav je slučaj npr. sa 
ambasadama u UK, Italiji, Poijskoj i misiji CG pri UN u Njujorku. Dakle, kao što je i obećala, ova 
Viada želi da profesionalizuje dk mrežu i poštuje postojeći Zakon o vanjskim poslovima koji 
predviđa najviše 30% nekarijernih šefova dkp-a.

Što se tiče preostalih pet predloga kandidata za ambasadore koje je Vlada usvojila, rekao bih 

da je odluka donijeta u skladu sa članom 63 - da se za šefa dk predstavništva može imenovati 
i lice koje nije diplomata, ali ima zapažene profesionaine rezultate i ispunjava niz formalnih 
uslova u smislu posjedovanja crnogorskogdržavljanstva, poznavanje najmanje jednogstranog 
jezika.

, a u

Važno je istaći da ZVP ne prepoznaje podjeiu na kategorije karijernih i političkih imenovanja 
za šefove dkp-a, već karijenih i nekarijernih, iz reda diplomata i lica koja nijesu diplomate već 
imaju ostvarene zapažene profesionalne rezultate, ali upravo je praksa imenovanja isključivo 
članova političkih partija, uspostavljena u prethodnom periodu, u ovih 30%, koji su na kraju 
pretvorili u 50% šefova dkp-a, dovela nas u situaciju da imamo pogrešnu percepciju 
postojećeg zakonskog okvira.

Shodno diplomatskoj praksi, imena kandidata za ambasadore se ne saopštavaju javnosti dok 
ne dobiju agreman, odnosno saglasnost države prijema u kojoj će obavljati svoju diplomatsku 
misiju. To se smatra nediplomatskim, a moglo bi biti shvaćeno i kao pritisak na zemlju prijema 
da prihvati predloženo lice za ambasadora. Zbog toga se ime novoimenovanog ambasadora 
saopštava tek po dobijanju saglasnosti - agremana.



Kada je u pitanju imenovanje otpravnika poslova, bio on stalni ili privremeni; to je po pravilu 
diplomata koji zbog odsustva iii spriječenosti šefa diplomatskog predstavništva privremeno 
vrši poslove šefa diplomatskog predstavništva, odnosno do imenovanja ambasadora.

U skladu sa ZVP, privremenog otpravnika poslova postavlja ministar vanjskih poslova ili 
ambasador prije formalnog napuštanja funkcije, odnosno zemije prijema u kojoj je obavljao 
diplomatsku misiju. U našim dkp-ima, gdje trenutno nemamo ambasadore, poslove 
privremenih otpravnika poslova, kako to nalaže diplomatska praksa, obavljaju karijerne 
diplomate raspoređene na rad u tom dkp-u. Od preuzimanja funkcije nijesam imenovao 
nijednog stalnog otpravnika poslova, što bih i dodatno pojasnio; u crnogorskoj mreži, sva dk 
predstavništva su postavljena na najvišem nivou diplomatskog predstavljanja - nivou 
ambasadora. Imenovanju stalnog otpravnika poslova u praksi se najčešće pribjegava u slučaju 
odluke da se nivo diplomatskih odnosa sa nekom zemljom „spusti" sa ambasadorskog na nivo 
otpravnika poslova. Drugi, krajnje praktičan razlog može da bude i odluka o otvaranju novog 
dkp-a, kada ministarvanjskih poslova upućivanjem pisma svom homologu utojdržavi imenuje 
otpravnika poslova sa zadatkom da u svojstvu akreditovanog diplomatskog predstavnika 
preduzme potrebne aktivnosti za rad novootvorene ambasade, do dolaska ambasadora.


